

亞洲大學 學士後護理學系 學士班課程規劃表(秋季班)（115 學年度入學適用）

Undergraduate Curriculum Plan for Department of Post-Baccalaureate Program in Nursing, Asia University
(Applicable for Fall 2026 Enrollees)

畢業總學分：90 學分

校課程委員會通過次別：1143

Credits of Graduation：90

Approved in the 1143 University Curriculum Committee meeting

類別 Category	科目名稱 Course Title	英文名稱 English Title	修課 年級 Year of the Program	修課 學期 Semester	學分數 Credits	每週上課時數 Hours per week			備註(中文) Remarks (in Chinese)	備註(英文) Remarks (in English)
						講授 Lecture	實作(驗) Practice (laboratory)	實習 Intern		
(14) 院核心課程 14 學分 College Core Courses	生理學	Physiology	一 1 st	上 1 st	3	3	0	0	實務型課程	Practical Courses
	解剖學	Anatomy	一 1 st	上 1 st	2	2	0	0	實務型課程	Practical Courses
	人類發展學及實作	Human Development	一 1 st	上 1 st	2	2	1	0	1. 實務型課程 2. 認列公衛師學程：社會行為科學領域課程	1. Practical Courses 2. Certified Public Health Practitioner Program: Courses in Social and Behavioral Sciences
	普通心理學	General Psychology	一 1 st	上 1 st	2	2	0	0	1. 學術型課程 2. 認列公衛師學程：社會行為科學領域課程	1. Research Courses 2. Certified Public Health Practitioner Program: Courses in Social and Behavioral Sciences
	藥理學	Pharmacology	一 1 st	下 2 nd	3	3	0	0	實務型課程	Practical Courses
	多模態 AI 與健康照護	Multimodal AI in Healthcare	二 2 nd	下 2 nd	2	2	0	0	實務型課程	Practical Courses
(69) 系核心課程 69 學分 Departmental Core Courses	生理學實驗	Laboratory of Physiology	一 1 st	上 1 st	1	0	3	0	實務型課程	Practical Courses
	解剖學實驗	Laboratory of Anatomy	一 1 st	上 1 st	1	0	2	0	實務型課程	Practical Courses
	護理學導論	Introduction to Nursing	一 1 st	上 1 st	2	2	0	0	實務型課程	Practical Courses
	病理學	Pathology	一 1 st	下 2 nd	2	2	0	0	學術型課程	Research Courses

類別 Category	科目名稱 Course Title	英文名稱 English Title	修課 年級 Year of the Program	修課 學期 Semester	學分數 Credits	每週上課時數 Hours per week			備註(中文) Remarks (in Chinese)	備註(英文) Remarks (in English)
						講授 Lecture	實作(驗) Practice (laboratory)	實習 Intern		
	身體檢查與評估	Physical Examination and Assessment	一 1 st	下 2 nd	2	2	0	0	實務型課程	Practical Courses
	護理過程	Nursing Process	一 1 st	下 2 nd	2	2	0	0	實務型課程	Practical Courses
	基本護理學	Fundamental Nursing	一 1 st	下 2 nd	2	2	0	0	實務型課程	Practical Courses
	環境微生物學及免疫學 (含實驗)	Environmental Microbiology & Immunology	一 1 st	下 2 nd	2	2	1	0	1. 實務型課程 2. 認列公衛師學程：環境與職業衛生領域課程	1. Practical Courses 2. Certified Public Health Practitioner Program: Courses in Environmental and Occupational Health
	身體檢查與評估實作	Physical Examination and Assessment Skills	一 1 st	下 2 nd	1	0	3	0	實務型課程	Practical Courses
	基本護理學實作	Fundamental Nursing Skills	一 1 st	下 2 nd	2	0	6	0	實務型課程	Practical Courses
	內外護理技術	Medical and Surgical Nursing Skills	二 2 nd	上 1 st	1	0	3	0	實務型課程	Practical Courses
	產科護理學及實作	Maternal Nursing and Nursing Skills	二 2 nd	上 1 st	3	2	2	0	實務型課程	Practical Courses
	兒科護理學及實作	Pediatric Nursing and Nursing Skills	二 2 nd	上 1 st	3	2	2	0	實務型課程	Practical Courses
	成人護理學及實作	Adult Nursing and Nursing Skills	二 2 nd	上 1 st	5	4	2	0	實務型課程	Practical Courses
	長期照護概論	Long-Term Care Concept	二 2 nd	上 1 st	2	2	0	0	1. 實務型課程 2. 認列公衛師學程：衛生政策與管理領域課程	1. Practical Courses 2. Certified Public Health Practitioner Program: Courses in Health Policy and Management
	護理倫理與法律	Nursing Ethics and Law	二 2 nd	上 1 st	2	2	0	0	1. 實務型課程 2. 認列公衛師學程：公共衛生綜論領域課程	1. Practical Courses 2. Certified Public Health Practitioner Program: General Courses in Public Health

類別 Category	科目名稱 Course Title	英文名稱 English Title	修課 年級 Year of the Program	修課 學期 Semester	學分數 Credits	每週上課時數 Hours per week			備註(中文) Remarks (in Chinese)	備註(英文) Remarks (in English)
						講授 Lecture	實作(驗) Practice (laboratory)	實習 Intern		
	基本護理學實習	Practicum in Fundamental Nursing	二 2 nd	上 1 st	3	0	0	詳見 備註	1. 實務型課程 2. 依亞洲大學學士後護理學系 學生實習辦法第二條之規定，基 本護理學實習 120 小時。	1. Practical Courses 2. According to Article 2 of the Internship Regulations for the PBN Program at Asia University, the Practicum in Fundamental Nursing requires 120 hours.
	成人護理學實習(一)	Practicum in Adult Nursing (I)	二 2 nd	下 2 nd	3	0	0	詳見 備註	1. 實務型課程 2. 依亞洲大學學士後護理學系 學生實習辦法第二條之規定， 成人護理學實習(一)120 小時。	1. Practical Courses 2. According to Article 2 of the Internship Regulations for the PBN Program at Asia University, the Practicum in Fundamental Nursing (I) requires 120 hours.
	產科護理學實習	Practicum in Maternal Nursing	二 2 nd	下 2 nd	3	0	0	詳見 備註	1. 實務型課程 2. 依亞洲大學學士後護理學系 學生實習辦法第二條之規定， 產科護理學實習 120 小時。	1. Practical Courses 2. According to Article 2 of the Internship Regulations for the PBN Program at Asia University, the Practicum in Maternal Nursing requires 120 hours.
	兒科護理學實習	Practicum in Pediatric Nursing	二 2 nd	下 2 nd	3	0	0	詳見 備註	1. 實務型課程 2. 依亞洲大學學士後護理學系 學生實習辦法第二條之規定， 兒科護理學實習 120 小時。	1. Practical Courses 2. According to Article 2 of the Internship Regulations for the PBN Program at Asia University, the Practicum in Pediatric Nursing requires 120 hours.
	成人護理學實習(二)	Practicum in Adult Nursing (II)	二 2 nd	下 2 nd	3	0	0	詳見 備註	1. 實務型課程 2. 依亞洲大學學士後護理學系 學生實習辦法第二條之規定， 成人護理學實習(二)120 小時。	1. Practical Courses 2. According to Article 2 of the Internship Regulations for the PBN Program at Asia University, the Practicum in Adult Nursing (II) requires 120 hours.
	護理研究概論	Introduction to Nursing Research	二 2 nd	下 2 nd	2	2	0	0	1. 學術型課程 2. 認列公衛師學程：公共衛生 綜論領域課程	1. Research Courses 2. Certified Public Health Practitioner Program: General Courses in Public Health
	長期照護實習	Practicum in Long-Term Care	三 3 rd	上 1 st	2	0	0	詳見 備註	1. 實務型課程 2. 依亞洲大學學士後護理學系 學生實習辦法第二條之規定， 長期照護實習 72 小時。 3. 認列公衛師學程：衛生政策 與管理領域課程	1. Practical Courses 2. According to Article 2 of the Internship Regulations for the PBN Program at Asia University, the Practicum in Long-Term Care requires 72 hours. 3. Certified Public Health Practitioner Program: Courses in Health Policy and Management
	綜合臨床護理學實習	Practicum in Comprehensive Nursing	三 3 rd	上 1 st	3	0	0	詳見 備註	1. 實務型課程 2. 依亞洲大學學士後護理學系 學生實習辦法第二條之規定，	1. Practical Courses 2. According to Article 2 of the Internship Regulations for the

類別 Category	科目名稱 Course Title	英文名稱 English Title	修課 年級 Year of the Program	修課 學期 Semester	學分數 Credits	每週上課時數 Hours per week			備註(中文) Remarks (in Chinese)	備註(英文) Remarks (in English)
						講授 Lecture	實作(驗) Practice (laboratory)	實習 Intern		
									綜合臨床護理學實習 120 小時。	PBN Program at Asia University, the Practicum in Comprehensive Nursing requires 120 hours.
	社區衛生護理學及實作	Community Health Nursing and Nursing skills	三 3 rd	上 1 st	3	2	2	0	1. 實務型課程 2. 認列公衛師學程：社會行為科學領域課程	1. Practical Courses 2. Certified Public Health Practitioner Program: Courses in Social and Behavioral
	精神衛生護理學及實作	Psychiatric Nursing and Nursing Skills	三 3 rd	上 1 st	3	2	2	0	實務型課程	Practical Courses
	衛生行政與管理	Health Administration and Management	三 3 rd	上 1 st	2	2	0	0	1. 實務型課程 2. 認列公衛師學程：衛生政策與管理領域課程	1. Practical Courses 2. Certified Public Health Practitioner Program: Courses in Health Policy and Management
	社區衛生護理學實習	Practicum in Community Health Nursing	三 3 rd	下 2 nd	3	0	0	詳見 備註	1. 實務型課程 2. 依亞洲大學學士後護理學系學生實習辦法第二條之規定，社區衛生護理學實習 120 小時。 3. 認列公衛師學程：社會行為科學領域課程	1. Practical Courses 2. According to Article 2 of the Internship Regulations for the PBN Program at Asia University, the Practicum in Community Health Nursing requires 120 hours. 3. Certified Public Health Practitioner Program: Courses in Social and Behavioral Sciences
	精神衛生護理學實習	Practicum in Psychiatric Nursing	三 3 rd	下 2 nd	3	0	0	詳見 備註	1. 實務型課程 2. 依亞洲大學學士後護理學系學生實習辦法第二條之規定，精神衛生護理學實習 120 小時。	1. Practical Courses 2. According to Article 2 of the Internship Regulations for the PBN Program at Asia University, the Practicum in Psychiatric Nursing requires 120 hours.
(39/7) Department Elective Courses 系自由選修課程 39 學分/7 學分	人體的奧秘	Mystery of the Human Body	一 1 st	上 1 st	1	1	0	0	實務型課程	Practical Courses
	傳統醫學與護理	Traditional Medicine and Nursing	一 1 st	上 1 st	2	2	0	0	實務型課程	Practical Courses
	生物化學	Biochemistry	一 1 st	上 1 st	2	2	0	0	學術型課程	Research Courses
	公共衛生概論	Introduction to Public Health	一 1 st	上 1 st	2	2	0	0	1. 實務型課程 2. 認列公衛師學程：公共衛生綜論領域課程	1. Practical Courses 2. Certified Public Health Practitioner Program: General Courses in Public Health
	健康促進與衛生教育	Health Promotion and Health Education	一 1 st	上 1 st	2	2	0	0	1. 實務型課程 2. 認列公衛師學程：社會行為科學領域課程	1. Practical Courses 2. Certified Public Health Practitioner Program: Courses in Social and Behavioral Sciences

類別 Category	科目名稱 Course Title	英文名稱 English Title	修課 年級 Year of the Program	修課 學期 Semester	學分數 Credits	每週上課時數 Hours per week			備註(中文) Remarks (in Chinese)	備註(英文) Remarks (in English)
						講授 Lecture	實作(驗) Practice (laboratory)	實習 Intern		
	智慧行動照護 APP	Smart Action Care APP	一 1 st	下 2 nd	2	2	0	0	實務型課程	Practical Courses
	疾病營養學	Disease Nutrition	一 1 st	下 2 nd	2	2	0	0	實務型課程	Practical Courses
	護理與藝術	Nursing and Artistic	一 1 st	下 2 nd	2	2	0	0	實務型課程	Practical Courses
	關懷與溝通	Caring and Communication	一 1 st	下 2 nd	2	2	0	0	實務型課程	Practical Courses
	環境與職業衛生	Environmental and Occupational Health	一 1 st	下 2 nd	1	1	0	0	1. 實務型課程 2. 認列公衛師學程：環境與職業衛生領域課程	1. Practical Courses 2. Certified Public Health Practitioner Program: Courses in Environmental and Occupational Health
	臨床檢驗與判讀	Clinical Laboratory and Diagnostic Tests	二 2 nd	上 1 st	2	2	0	0	實務型課程	Practical Courses
	護理報告之撰寫	Writing Reports in Nursing	二 2 nd	上 1 st	2	2	0	0	實務型課程	Practical Courses
	流行病學	Epidemiology	二 2 nd	上 1 st	2	2	0	0	1. 實務型課程 2. 認列公衛師學程：流行病學領域課程	1. Practical Courses 2. Certified Public Health Practitioner Program: Courses in Epidemiology
	生物統計學	Biostatistics	二 2 nd	下 2 nd	2	2	0	0	1. 學術型課程 2. 認列公衛師學程：生物統計學領域課程	1. Research Courses 2. Certified Public Health Practitioner Program: Courses in Biostatistics
	急重症護理學及實作	Introduction to Emergency and Critical Care	二 2 nd	下 2 nd	2	2	1	0	實務型課程	Practical Courses
	國際護理實習	International Nursing Internship	三 3 rd	上 1 st	2	0	0	5	實務型課程	Practical Courses
	臨終關懷與安寧緩和療護	Hospice and Palliative Care	三 3 rd	上 1 st	2	2	0	0	實務型課程	Practical Courses
	護理專業綜合研討	Seminar in Comprehensive Nursing Profession	三 3 rd	下 2 nd	3	3	0	0	實務型課程	Practical Courses
	最後一哩實習	Last-Mile Practicum	三 3 rd	下 2 nd	4	0	0	詳見 備註	1. 實務型課程 2. 依亞洲大學學士後護理學系學生實習辦法第二條之規定，最後一哩實習 160 小時。	1. Practical Courses 2. According to Article 2 of the Internship Regulations for the PBN Program at Asia University, the Last-Mile Practicum requires 160 hours.

註一：

1. 基本護理學不及格者，不得修習護理專業科目包括：成人護理學及實作、內外護理技術、產科護理學及實作、兒科護理學及實作、精神衛生護理學及實作、社區衛生護理學及實作、長期照護概論等護理學之課程。
2. 基本護理學實作、基本護理學實習不及格者，不得修習護理專業科目包括：成人護理學實習（一）、成人護理學實習（二）、產科護理學實習、兒科護理學實習、精神衛生護理學實習、社區衛生護理學實習、長期照護實習、綜合臨床護理學實習、及最後一哩實習等護理專業實習課程。
3. 成人護理學實習（一）、成人護理學實習（二）、產科護理學實習、兒科護理學實習等護理學實習科目不及格者，不得修習綜合臨床護理學實習及最後一哩實習。

Note 1:

1. Students who fail the Fundamentals of Nursing are not permitted to enroll in nursing professional courses, including: Adult Nursing and nursing skills, Medical and Surgical Nursing Skills, the courses of Maternal nursing and nursing skills, Pediatric nursing and nursing skills, Psychiatric Nursing and nursing skills, Community health nursing and nursing skills, and Introduction to Long-Term Care.
2. Students who fail the Fundamental Nursing skills or Practicum in Fundamental Nursing are not permitted to enroll in nursing professional practicum, including: Practicum in Adult Nursing(I), Practicum in Adult Nursing (II), Practicum in Maternal Nursing, Practicum in Pediatric Nursing, Practicum in psychiatric nursing, Practicum in community health nursing, Practicum in Long-Term Care, Practicum in comprehensive nursing, and Last-mile practicum.
3. Students who fail Practicum in Adult Nursing(I), Practicum in Adult Nursing (II), the Practicum in Maternal Nursing, Practicum in Pediatric Nursing are not permitted to enroll in the Practicum in comprehensive nursing and Last-mile practicum.

註二：學生應修畢 90 學分(含)以上始能畢業，其中含院核心課程 14 學分、系核心課程 69 學分(包含實習時數)、系自由選修課程 7 學分，系自由選修學分僅認列本學系課程規劃表所列「系自由選修課程」、「校級跨領域學程」及「護理學系開設系專業選修學程之長期照顧機構智慧管理課程及數位個案管理與照護計畫課程」之學分。

Note 2: Students must complete a minimum of 90 credits before they can graduate. These credits must include 14 credits in college core courses, 69 credits in departmental core courses (including internship hours), and 7 credits in department elective courses. The credits for department elective courses are only recognized if they are listed in the Post-Baccalaureate Program in Nursing curriculum, the university-level interdisciplinary programs or the Smart Management of Long-term Care Facilities courses and Digital Case Management and Care Plans courses of professional elective courses in the Department of Nursing.

註三：依據考選部公告學士後護理學系學生必須符合至少 **1,016** 小時之實習時數，方可參加護理師執照考。

Note 3: According to the Ministry of Examination's regulations, nursing students must complete practicum courses at least 1,016- hours before taking the nursing license exam.

註四：若欲取得公共衛生師學程認列資格，則須修畢課程規劃表「備註欄位」之所有公衛師認列課程。

Note 4: To obtain all recognized courses for the Public Health Practitioner program, students must complete the courses listed under the " Public Health Practitioner Program " field in the curriculum's remarks column.